

中国野生植物资源

第29卷 第3期 2010年6月 总第132期

目 次

· 综 述 ·

- 侧柏叶化学成分、生理活性及防脱发功能研究进展 陈兴芬,单承莺,马世宏,等(1)
积雪草活性成分的分析方法及药理作用研究进展 杨玉琴,丁永辉,夏玉凤(6)
柳属植物化学成分研究概况 赵红娟,韩立芹,姜 盼,等(10)
芪类化合物及其合成酶的研究进展 孟旭辉,张评浒,张朝凤(15)
乙内酰脲类化合物的研究进展 柳开文,徐德然,濮社班(21)

· 资源开发 ·

- 历山自然保护区蔷薇科植物区系分析 宋敏丽,王慧玲,李 砧(25)
高粱韭种质资源描述符建立及应用价值 张 娟,林辰壹(29)

· 实验测定 ·

- 不同品种花椒生物碱含量测定及光谱学特性分析 关荣琴,石雪萍,张鸣镝,等(34)
恒温和变温培养对羊肚菌菌丝生长及菌核形成影响的比较研究 谢 放,张生香,陈京津,等(37)
羧甲基壳聚糖的制备及其在保鲜中的应用 朱昌玲,史劲松,孙达峰,等(41)
鸢尾属药用植物总 DNA 提取方法的比较研究 肖婷婷,朱 艳,叶波平,等(46)
榕树叶红色素的提取及其稳定性研究 陈 雪,李金花,肖词英,等(51)
高效液相色谱法测定蒲公英提取物中咖啡酸含量 贝 京,于光福(54)

· 栽培技术 ·

- 两种观赏蕨类植物的繁殖技术研究 冯玉宝,詹选怀,桂忠民,等(57)
白凤菜扦插繁殖技术研究 汪洪江,李维林,任冰如,等(62)
自然条件下平榛丰产栽培技术的研究 邓贵义,张 丹,张春燕(66)
《中国野生植物资源》理事会及编辑委员会(24) 征稿简约(36) 启事(65)

Chinese Wild Plant Resources

Vol. 29 No. 3 Jun. 2010 Tot. No. 132

Contents

• Review •

- Research Advance on Chemical Constituents, Biological Activities and Anti - hair Loss Fuctions of *Platycladus orientalis* Leaves Chen Xingfen, Shan Chengying, Ma Shihong, et al. (1)
Advances in the Study of Analytic Methods and Pharmacological Actions of *Centella asiatica* L. Yang Yuqin, Ding Yonghui, Xia Yufeng(6)
Research Development on the Chemical Constituents from Willow Zhao Hongjuan, Han Liqin, Jiang Pan, et al. (10)

- Advance on the Stilbenes and Its Synthase Meng Xuhui, Zhang Pinghu, Zhang Chaofeng(15)
Research Progress on Hydantoin Derivatives Liu Kaiwen, Xu Deran, Pu Sheban(21)

• Resources Development •

- Studies on the Flora of the Rosaceae Plants in Lishan National Nature Reserve Song Minli, Wang Huiling, Li Zhen(25)
Descriptor Establishment and Application Value of Germplasm Resources of *Allium obliquum* L. Zhang Juan, Lin Chenyi(29)

• Experiment and Determination •

- Determination and Spectral Characteristics of Alkaloids in Different Kinds of *Zanthoxylum* Guan Rongqin, Shi Xueping, Zhang Mingdi, et al. (34)
Effects of Constant and Variable Temperature Cultivation on the Mycelium Growth and Sclerotia Formation of *Morchella esculenta* Xie Fang, Zhang Shengxiang, Wei Kongli, et al. (37)
Study on Preparation of Carboxymethyl Chitosan and its Application to the Preservation Zhu Changling, Shi Jingsong, Sun Dafeng, et al. (41)
Comparison of Methods of DNA Extraction from *Iris* L. Xiao Tingting, Zhu Yan, Ye Boping, et al. (46)
Study on Extraction and Stability of Banyan Red Pigment Chen Xue, Li Jinhua, Xiao Ciying, et al. (51)
Determination of Coffeic acid in Extract of Herba Taraxaci by High Performance Liquid Chromatographic Method Bei Jing, Yu Guangfu(54)

• Cultivation Techniques •

- Study on the Propagation Techniques of Two Ornamental Ferns Feng Yubao, Zhan Xuanhuai, Gui Zhongmin, et al. (57)
Studies on Cutting Propagation of *Gynura divaricata*(L.)DC. Wang Hongjiang, Li Weilin, Ren Bingru, et al. (62)
High - yield Cultivation Techniques of *Corylus heterophylla* Under Natural Conditions Deng Guiyi, Zhang Dan, Zhang Chunyan(66)